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Verslag bijeenkomst Sportkoepel veldsportverenigingen
10 november Kantine Club Brothers

Aanwezig: Groninger Boys, Club Brothers, Hockeyclub Groningen, Groninger Atletiek,
TSH, Omlandia, DIVA, NIC, Be Quick, OZW, Pres le But, Potetos, vv Haren, 
Helpman,VVG, ROG
M.K.A.: sc Stadspark, Groningen Giants, Gronical Dizziness, vv Gorecht, Caribe, FC Le-
wenborg, Rugby Club Groningen
Van     de     Sportkoepel  : Emmy in’t Veld, Bram Reudink, Joop Top, GP de Vries en Ad Molenaar

OPENING

Bram Reudink, voorzitter van de Sportkoepel, opent de bijeenkomst. Hij heet de aanwezi-
gen welkom en bedankt Club Brothers voor de gastvrijheid. Het verheugt hem na de co- 
rona-periode weer live met elkaar bijeen te kunnen komen. Dossiers die spelen voor veld-
verenigingen zijn minder interessant voor de zaalsporten, ijs en water en andersom.
Daarom heeft de Sportkoepel in juni een bijeenkomst met de zaalsportverenigingen ge-
houden en nu dus met de veldsporten. Voorzitter Reudink wil rond half tien de vergade-
ring sluiten, zodat er nog wat aan de bar kan worden nagepraat.

ENERGIE

Coronacompensatie
Coronacompensatie wordt behandeld onder het kopje ‘energie’. Waarom? Het gaat om 
het feit dat bij de kleedkamers van sportverenigingen de verwarmingsketels hebben 
doorge- stookt om te voorkomen dat er legionella in de leidingen zou optreden. Het 
uitzetten van de ketels was voor de gemeente geen optie, omdat er zich 
opstartproblemen konden voordoen. De Sportkoepel vindt dat vereniging die tijdens de 
coronaperiode gas hebben moeten betalen in verband met legionella, gecompenseerd 
moeten worden. De gemeente vindt van niet: zij vindt dat zij in deze geen zorgplicht 
heeft. Wordt vervolgd.

Energieprijzen
De stijging van de energieprijzen hebben velen in de sportwereld verontrust. De Sport- 
koepel heeft in overleg met de gemeente een inventarisatie gedaan van de stand van za-
ken. Ongeveer de helft van de verenigingen neemt energie af van gemeente en heeft dus
voor als nog geen probleem. Ongeveer een kwart neemt gedeeltelijk van de gemeente af
en voor de rest van particuliere energieleveranciers; bij afloop van het particuliere con- 
tract gaan deze verenigingen fors meer betalen. De overige nemen al hun energie af van 
particuliere bedrijven; voor een aantal loopt het contract nog door, maar die 
verenigingen die met een variabel contract te maken krijgen, gaan forse tot zeer forse 
bedragen beta- len, die voor enkele nauwelijks realiseerbaar zijn.
Nu heeft de gemeente een fonds van drie miljoen Euro ingesteld, waarvan een deel be- 
stemd is voor sportverenigingen die in problemen raken. De Sportkoepel is met de ge- 
meente in overleg over de uitgangspunten voor een regeling. De steun geldt steeds voor 
twee maanden omdat er dan waarschijnlijk een rijksregeling zal zijn, en daarna de prijzen 
vermoedelijk zullen blijven dalen.
Verder moeten verenigingen hun oude energierekening en het nieuwe voorschot laten zien
om in aanmerking te komen. Binnenkort moet de regeling ingaan.
Vragen en opmerkingen van verenigingen:
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Is het mogelijk voor verenigingen die bij particuliere bedrijven zijn aangesloten over te
stappen op het gemeentelijke contract? De gemeente heeft voor gas nog een contract 
voor anderhalf jaar en voor elektriciteit 15 jaar; het zou dus mooi zijn, maar gezien de
contracten die de gemeente heeft, is het niet mogelijk.
In hoeverre is Sportstroom een alternatief? Dit is geen vraag waar de Sportkoepel ant- 
woord op heeft. Er lijken mogelijkheden, maar verenigingen moeten zelf het initiatief ne-
men om energie af te nemen via Sportstroom.
VVG zit samen met andere verenging op één meter maar men krijgt geen gespecificeerde 
rekening van de gemeente wat onderlinge doorberekening heel lastig maakt.

Doorbelasting nuts
Voor 2005/2006 was het zo dat de gemeente per energiegebruiker een overzicht gaf van 
de afgenomen energie + de extra kosten (netbeheerskosten, etc.). Daar is men in 2006 
mee gestopt en sinds die tijd betaalt de gebruiker slechts de afgenomen energie. Aan 
verenigingen die afnemen van particuliere leveranciers, wordt wel die extra overhead in 
rekening gebracht. Dit is natuurlijk geen gelijk speelveld. De gemeente wil dat voortaan 
ook de verenigingen die van haar afnemen, de overhead betalen. Zo zou er een fonds ge- 
creëerd kunnen worden waarmee de ‘geen overhead betalende’ verenigingen mee zouden 
kunnen worden gecompenseerd. De Sportkoepel maakt zich sterk voor deze oplossing, die
nadere uitwerking verdient.

LED
In 2016 is de gemeente begonnen met het LED-project, waarvoor ruim 1 miljoen euro 
werd gereserveerd. Het was de bedoeling dat het een daadwerkelijke besparing zou ople- 
veren. Voorwaarde is natuurlijk dat de lichtsterkte overal op een veld gelijk is, dat er geen
zwarte plekken zijn, omdat anders terugdimmen niet mogelijk is en alleen dan kan er be- 
spaard worden.
Inmiddels zijn alle oude armaturen vervangen, maar lichtmetingen onder andere gedaan 
door de Sportkoepel geven aan dat er grote onevenwichtigheden zijn en ook is tijdens de 
coronaperiode op sportpark Kardinge een vergelijkend onderzoek gedaan waaruit bleek 
dat met LED de energierekening hoger was. Er lijkt kwaliteitsverschil tussen de armaturen
en ook de ophanging is niet overal in orde. Verder werkt de app om terug te dimmen niet 
optimaal.
Vragen en opmerkingen van verenigingen:
Moet alles niet helemaal in orde zijn voor er rekeningen op gebaseerd gaan worden?
Dat is ook de mening van de Sportkoepel. Het is al lang een dossier dat ons zorgen baart.
Wat zijn de standaarden bijvoorbeeld bij voetbal? Voor trainingen 75 lux en voor wedstrij-
den 125. Op alle velden zou deze standaard waargemaakt moeten worden, maar dat is 
niet zo. Er zijn nog te veel onvolkomenheden. De Sportkoepel overlegt nog regelmatig 
met de gemeente om te komen tot een uitgangssituatie die besparing inderdaad mogelijk
maakt.
Nic geeft aan wel LED-verlichting te hebben gekregen maar beschikt niet over een app om 
de verlichting in te stellen.
vv Haren vraagt zich af waarop bepaalde velden niet worden meegenomen, levert dat 
weer geen ongelijk speelveld op. En ook in het kader van verduurzaming lijkt dat voor de 
hand te liggen. Joop Top deelt mee dat dit is gebaseerd op het aantal uren dat het veld 
gebruikt wordt. Duidelijk is dat voor Haren e.o. en Ten Boer e.o. de overdracht masten en
armaturen aan gemeente moet geregeld worden.
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Verduurzaming
Nu de energietarieven zo hoog zijn geworden, kan verduurzaming een interessante optie 
zijn om kosten te reduceren. Er zijn vele ‘kleine’ mogelijkheden bij verenigingen1.
Maar, echte besparingen realiseer je met investeringen voor bijvoorbeeld zonnepanelen.
Daarvoor bestaan allerlei subsidiemogelijkheden, zoals de BOSA2.
Verder bestaat er bij de gemeente een co-investerings- en een co-financieringsfonds, 
waar verenigingen een beroep op kunnen doen. Tot nu toe zijn 
verduurzamingsinvesterin- gen niet expliciet opgenomen in de toewijzingscriteria, maar 
er is beweging bij de ge- meente om die te veranderen in de gewenste richting. De 
Sportkoepel heeft daar onlangs in een gesprek ook op aangedrongen.
Vragen en opmerkingen van verenigingen:
vv Haren wijst erop dat de gemeentelijke verwarmingsinstallaties bij de verenigingen ook 
verduurzaamd zouden moeten worden. De gemeente beaamt dit, maar er gebeurt erg 
weinig. Kortom, snel verduurzamen, zowel de gebouwen als ook de installaties in verband 
met verduurzaming en het gegeven dat de energierekeningen door de clubs worden be- 
taald.
De sportverenigingen op Kardinge, die gezamenlijk een kantine beheren, hebben een sub-
sidie aangevraagd voor verduurzaming. GVAV vraagt zich af of het niet tot de zorgplicht 
van de gemeente behoort, verduurzaming bij verenigingen mogelijk te maken.

KLEEDKAMERNORM

De gemeente Groningen hanteert al jaren het uitgangspunt dat er bij het huren van een 
veld twee kleedkamers horen. Nu zijn er allerhande ontwikkelingen die druk op deze norm
zetten (toename meisjes-, damessport, vooral bij het voetbal, andere opzet jeugdcompe- 
tities bij het voetbal, sporten op zaterdag in plaats van op zondag). De KNVB vraagt zich 
dan ook af of twee kleedkamers per veld nog wel reëel is. De Sportkoepel overlegt al wat 
langer met de gemeente over deze problematiek. Nu is er onlangs een onderzoek gehou- 
den om na te gaan of de norm niet te krap is. Daaruit is naar voren gekomen dat er geen 
generiek probleem is en dat de norm opschalen naar drie kleedkamers per veld niet nodig
is. Er zou kunnen worden gekozen voor specifieke benaderingen, gebaseerd op overleg 
met betrokken partijen. In het ene geval kan dat betekenen dat er voor lockers wordt ge-
kozen, terwijl op een ander sportpark wel een derde kleedkamer per veld nodig zal zijn.
Vragen en opmerkingen van verenigingen:
Hockeyclub Groningen wil graag dat ook voor hockey de normen worden vastgesteld

GELIJK SPEELVELD

Gelijk Speelveld is een lang lopend dossier. In het verleden zijn in de oude gemeente
Gro- ningen allerlei afzonderlijke afspraken gemaakt met verenigingen waardoor er een
wirwar aan regelingen gold: de ene vereniging betaalde geen energie, andere wel, de ene
vereni- ging betaalde OZB, andere niet,  de  ene vereniging  had  korting  op veldhuur,
andere niet.
Vanaf het begin van het bestaan van de Sportkoepel hebben wij gestreefd naar gelijke

1 https://www.allesoversport.nl/thema/vitale-sportsector/zo-ga-je-hoge-energielasten-te-lijf-zon-
der-grote-investeringen/

2 In de november Nieuwsbrief van de Sportkoppel is een artikel over de BOSA opgenomen, met
links naar aanvraagformulier, voorbeelden, etc.
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monnikken, gelijke kappen. Het is een lang lopend verhaal geworden, maar fase 1 (veld-
sporten in de oude gemeente) is bijna af; er lopen nog enkele afrondende gesprekken.
Fase 2 betrof de oude gemeenten Haren en Ten Boer. Ook daar is het einde in zicht; 
er zijn nog twee verenigingen waarmee hobbels uit de weg geruimd moeten worden.
Onze rol is steeds geweest: worden de uitgangspunten gehandhaafd en we mogen er met 
elkaar trots op zijn dat dit dossier bijna kan worden afgesloten.
Bij zaalsporten speelde dit alles nauwelijks: daar geldt overal ‘uurtje factuurtje’ en er zijn
nauwelijks zaalsportverenigingen met eigen kantines en kleedkamers. Ook bij tennis was
er wat dit betreft geen probleem, omdat bijna alle accommodaties eigendom zijn van de 
verenigingen en de rol van de gemeente dus veel kleiner was.

BETER BENUTTEN

De capaciteitsproblematiek bij zaalsporten heeft de gemeente ertoe gebracht het project 
Beter Benutten te starten. Daarbij is ernaar gestreefd sporthallen en gymzalen zo efficiënt 
mogelijk te gebruiken. Het project heeft zeker geholpen de capaciteiten beter te benutten, 
zo worden er geen halve zalen meer verhuurd, maar het heeft ook wat negatieve effecten 
gesorteerd: verenigingen zijn gespreid over meer locaties, trainingstijden zijn verlengd tot
23.00 uur.
Nu wil de gemeente een zelfde traject voor de veldsporten opzetten: hoe kan het bezet- 
tingspercentage van accommodaties omhoog? Steeds meer verenigingen maken een 
overstap van zondag naar zaterdag: sportvelden worden op zaterdagen intensief gebruikt,
maar liggen er zondags werkloos bij. De gemeente denk daarbij aan later laten spelen van
wedstrijden, verplaatsen van competities (jongste jeugd bijvoorbeeld) naar een andere 
dag.
Probleem is dat bonden competities organiseren en daarbij hun sport en de verenigingen 
zo goed mogelijk faciliteren. Dat betekent dat zij de huidige competitieopzet vooralsnog 
niet loslaten. Een gemeente als Utrecht is echter niet van zins extra sportvelden aan te 
leggen, wat uiteindelijk kan betekenen dat wedstrijden niet gespeeld kunnen worden.
De VNG is dan ook met de bonden, in het bijzonder de KNVB, in overleg.
De Sportkoepel begrijpt de wens van de gemeente Groningen in deze, maar oplossingen 
mogen niet ten koste gaan van verenigingen.

VRAGEN EN OPMERKINGEN VERENIGINGEN

Veel vragen en opmerkingen gaan over capaciteit en borduren voort op het thema ‘Beter 
Benutten’. Zo wordt er opgemerkt dat bij pogingen om de druk op een park te verlichten 
de KNVB verwijst naar de gemeente, terwijl de gemeente zich verschuilt achter de KNVB. 
We zullen moeten afwachten wat de fundamentele discussie binnen bonden gaat opleve- 
ren, maar een probleem is natuurlijk dat veel van de verenigingen buiten de grote ge- 
meenten niet met de problematiek te maken hebben en niet zitten te wachten op veran- 
dering van competitieopzet.
Hoewel bij zaalsporten trainingsavonden tot 23.00 uur geen uitzondering zijn, lijken veld- 
sporten daar niet enthousiast voor; gewezen wordt op vrijwilligersproblematiek.
Een optie is grasvelden om ter zetten in kunstgrasvelden, waarmee in ieder geval een 
be- hoorlijke trainingscapaciteit wordt gewonnen en ook afkeuring van velden nog 
nauwelijks gebeurt.
Op vragen over Meerstad3 en toekomstige capaciteit antwoordt voorzitter Reudink:

3 Inmiddels is door B&W aan de raad meegedeeld dat er in Meerstad een sportpark zal komen
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Niet lang nadat die Sportkoepel was opgericht, is er een capaciteitsonderzoek geweest 
van het onderzoeksbureau Mulier, dat door de Sportkoepel is afgebrand. Vier jaar geleden
heeft het bureau Drijver en Partner een nieuw onderzoek gedaan, waar wij ons heel goed 
in hebben kunnen vinden. Het volgende onderzoek zal over een jaar worden gestart, maar
er is al een deelonderzoek capaciteit sportpark Corpus den Hoorn/westelijke stadswijken. 
Het belang van goede informatie aanleveren door sportverenigingen is groot: beleid wordt
dan gebaseerd op correcte cijfers. De Sportkoepel heeft onlangs met de ACLO over stu- 
dentensport gesproken. Het ACLO-complex wordt vernieuwd, maar het is de vraag of er 
daarbij rekening wordt gehouden met huidige tekorten en toekomstige vraag. Dat bete- 
kent dat studenten in grotere mate dan nu al het geval is, lid zullen worden van ‘burger- 
verenigingen’, wat de druk op de capaciteit op gemeentelijke sportvoorzieningen zal ver- 
hogen. De Sportkoepel pleit er dan ook voor dit aspect mee te nemen in het volgende ca-
paciteitsonderzoek. Dat geldt ook voor de capaciteit op tennisbanen, die behoorlijk onder 
druk staat, onder andere door de opkomst van pedelbanen.

WHATSAPP-GROEP VELDSPORTEN

Om snel informatie op te halen bij verenigingen, om snel ideeën voor te leggen, meningen
te peilen is een whatsapp-groep een uitermate geschikt middel. Inmiddels functioneert er 
zo’n groep voor de zaalsportverenigingen. Het bestuur van de Sportkoepel zou graag zien 
dat er ook voor de veldsporten zo’n groep wordt opgezet en verzoekt verenigingsbestuur- 
ders na te gaan of zij zich daarvoor zouden willen opgeven. Dat kan vanavond bij secreta-
ris Ad Molenaar of via het e-mailadres: secretaris@sportkoepelgroningen.nl

SLUITING
Voorzitter Reudink bedankt de verenigingen voor hun aanwezigheid en hun positieve in- 
breng. Hij is tevreden met de opkomst, bedankt nogmaals Club Brothers voor de gastvrij- 
heid en nodigt de aanwezigen uit voor een drankje aan de bar.
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